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Bekić za RTS: Sledeće nedelje možemo očekivati 4.000 novoobolelih 

Već sledeće nedelje može se očekivati oko 4.000 novoobolelih na dnevnom nivou, navodi za RTS član 

Kriznog štaba i direktor Doma zdravlja Savski venac profesor Zoran Bekić. 

Zoran Bekić, je gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a naveo da se povećava broj obolelih na dnevnom 

nivou, kako među odraslima tako i među decom.  

"Brojevi su ponovo počeli da rastu toga smo svi svesni. Početkom juna smo imali 300 inficiranih 

pacijenata dnevno, a sada je taj broj negde oko 2.500 i više. Svake nedelje se uveća broj zaraženih 

pacijenata za 50 odsto", navodi Bekić. 

Dodao je da je u junu bilo jedno do dvoje novoobolele dece nedeljno, a sada imamo otprilike dvoje ili 

troje dnevno, u petak je bilo četvoro dece.  

"Sada imamo oko 200 hospitalizovanih pacijenata, ali svaki dan postoji povećan broj prijema u odnosu 

na otpuste. Ako pogledamo takav trend sigurno je da ćemo u narednih nekoliko nedelja možda doći i do 

četvorocifrenih brojeva za hospitalizovane pacijente. Već sledeće nedelje može se očekivati oko 4.000 

novoobolelih na dnevnom nivou", ocenjuje Bekić. 

Ukazuje da će se, kako dani prolaze, povećavati broj obolelih na dnevnom nivou, ali i broj 

hospitalizovanih i broj preminulih od posledica kovida-19. 



 
 

"Tokom leta i jeseni očekujem da će ti brojevi samo da rastu. Kako rastu brojevi hospitalizovanih 

pacijenata, naravno da imamo uvek ugrožene pacijente koji su tada u težem stanju, sigurno će rasti i broj 

preminulih osoba", navodi gost Jutarnjeg dnevnika. 

Ukazuje da već sada raste pritisak na kovid sistem u Srbiji 

"Na primer u Domu zdravlja Savski venac odakle ja dolazim u junu smo imali 30 ili 40 pacijenata dnevno, 

sada ih imamo 150", navodi  Bekić.  

Najčešće se, ukazuje gost Jutarnjeg dnevnika zaražava radno sposobno stanovništvo i mladi. 

"Oni su najviše u kontaktima, najmanje su imunizovani i oni su ciljna grupa kod kojih se najviše vidi taj 

procenata zaražavanja, mada on postoji u svim starosnim grupama", kaže Bekić. 

Govoreći o simptomima koji su karakteristični za kovid u ovom talasu, navodi da su to - povišena 

temperatura, bol u grlu, kostima, mišićima, kašalj. 

"Ali možemo da kažemo da poslednjih dana viđamo nešto teže kliničke slike sa povišenom telesnom 

temperaturom", ističe Bekić.  

Ukazuje da smo došli do sedmog talasa korone. 

"Mislim da smo stekli jedno iskustvo i znamo šta nas čeka u budućem periodu. Ali, moramo poći od sebe 

i pokazati pre svega ličnu odgovornost i prema sebi i prema svojim najbližima", zaključio je Bekić. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"Halo beba" dnevno prima do 500 poziva roditelja iz svih zemalja sveta – koja pitanja postavljaju 

Više od 140.000 puta za godinu dana zazvoni telefon besplatnog savetovališta za roditelje "Halo beba". 

Ova telefonska linija osnovana je, i radi, u okviru Gradskog zavoda za javno zdravlje. Leto za zaposlene u 

ovom servisu znači i više posla. 

Kada ne znaju kome da se obrate za pomoć, novopečeni roditelji ali i oni sa stažom, često pozovu 

telefonom besplatno savetovalište za roditelje "Halo beba". 

"Tih prvih dana kada smo dobili dete, bili smo nesigurni šta, kako i kome se obratiti. Tako da su nam oni 

baš dosta pomogli", kaže jedan otac. 

Mame navode da u "Halo bebi" traže savete o tome kako da se postave u nekim situacijama, kada treba 

da reaguju, a kada da sačekaju, šta da rade ukoliko beba dobije temperaturu nakon primljene vakcine. 

Visoka temperatura ovog leta usijala je i telefon "Halo bebe" jer, kako kažu, beleže sve veći broj poziva. 

"Broj poziva je bio čak i preko 500 u toku dana, a kada se temperatura spusti i problem se smanji, 

vratimo se na standardni broj 350–450", navodi Jelena Vasojević, iz besplatnog savetovališta za roditelje 

"Halo beba" 

Iste letnje brige ima većina roditelja koja od njih zatraži pomoć. 

"Tako da smo imali puno ujeda komaraca, bilo je i ujeda krpelja i to kod male dece što nas negde brine 

jer i roditelje brine. Deca su imala sunčanicu pa su bili malaksali, povraćali, nekad sa povišenom 

temperaturom, dehidratacije smo imali dosta zbog povišene temperature", kaže Vasojevićeva. 



 
 

Poslednjih dana, kažu, imaju dosta poziva sa letovanja. Kada su najavljene visoke temperature za 

roditelje imaju savet. 

"Da ne izvode decu u najtoplijem delu dana jer deci nije mesto napolju od 11 do 17 sati. Savetujemo 

dosta tečnosti i da se čak ni novorođena deca ne pretopljavaju, da vode računa gde idu, kada idu, kada 

se vraćaju, da naprave detaljan plan puta jer će tada prevenirati neke stvari koji mogu da se dese, a koje 

će ih zabrinuti", kaže Vasojevićeva. 

Zabrinuti roditelji zovu "Halo bebu" iz svih zemalja sveta. Od Australije i Kanade do Švedske i Norveške. 

Da umiri i uteši roditelje na raspolaganju je 40 pedijatrijskih i patronažnih sestara koje rade 365 dana i to 

24 časa. 

 

 

"ODVIJA SE PRIRODNI PROCES, MNOGI I NE ZNAJU DA SU ZARAŽENI" Profesor Tiodorović za "Blic" 

otkriva kada će korona brojke konačno prestati da rastu 

Ne možemo očekivati da će brojke početi da opadaju do kraja jula, pa i do polovine avgusta. Zapravo, 

verovatno će doći za nekih 10 do 14 dana do smirivanja, i to u smislu da će brojke stati i stvoriće se 

takozvani plato. To se dogodilo u Americi, Engleskoj, Nemačka je na tom putu, a kod nas se to može 

desiti do kraja meseca, ili početkom avgusta, kaže za "Blic" epidemiolog i član Kriznog štaba prof. dr 

Branislav Tiodorović. 

Kako profesor dalje objašnjava za „Blic“, brojke će nastaviti da rastu, pa je moguće da ćemo doći i do 

3.000 u nekom momentu. Prirodni proces se odvija, dodaje on, godišnji odmori su u toku, putuje se, a na 

taj način virus nastavlja da cirkuliše. 



 
 

- Koliko će biti u momentu kada dostignemo plato, to ćemo videti, da li će biti 2.000, 1.500 videćemo, ali 

kada se to desi, brojke će stati a onda će lagano početi da opadaju. Virus je tu, on radi svoje, i kako mi 

kažemo, prirodni proces se odvija i mnogi se zaražavaju, a neki i ne znaju da su zaraženi. Ali treba biti 

objektivan sada i biti svestan da se nama bolnice sporo pune. Kao primer navešću Kruševac, prema 

poslednjem izveštaju bilo je 50, a pre tri dana bilo je 31 ili 32 ljudi na lečenju. Onda kada pogledamo 

kovid ambulante, tačno je da se povećava broj pregleda, što se tiče dece, recimo od 15 pregleda njih 

troje ima pozitivan nalaz, ali ni to nije zabrinjavajuće. Zaključak je da virus može napraviti problem 

starijim hroničnim bolesnicima, i prema izveštaju koji dobijam oni su ti pacijenti u bolnicama - objašnjava 

profesor Tiodorović. 

Putovanja, leto, velika cirkulacija ljudi, soj BA.5 koji je označen kao zarazniji od prethodnih, doprinose 

svakodnevnoj statistici, zato se savetuje onima koji imaju simptome ili ih čak iako ih i nemaju, ukoliko su 

u kontaktu sa osobama iz rizičnih grupa, da obavezno stave zaštitnu masku. 

- Cele porodice se vraćaju zaražene s odmora i tako se virus širi veoma brzo. To u ovom momentu nije 

kentaur, još uvek je u pitanju ovaj tip BA.5. Ponavljam, dobra je stvar što u celini gledajući, dominiraju 

lakše kliničke slike, a od simptoma javljaju se glavobolja, bolovi u mišićima, dok je temperatura retka 

sada. Apelujem da se stariji čuvaju sami, najpre, a onda da ih čuvaju i njihovi mlađi. Mnogi nemaju 

simptome, a zarazni su, pa je dovoljno da budu blizu i da u razgovoru i da prenesu. Zato nosite masku 

ako ste u kontaktu sa onima za koje znate da imaju slab imunitet ili neku hroničnu bolest - dodaje 

profesor Tiodorović. 

Preporuka za četvrtu dozu 

Kako dodaje profesor Tiodorović, dok čekamo nove vakcine koje će biti prilagođene novim sojevima, 

onima koji nisu primili četvrtu dozu, a rizična su grupa, savet je da se odmah vakcinišu. 

- Oko vakcinacije preporučujem za starije četvrtu dozu, da ne čekaju, jer ona znači ljudima koji imaju 

neku hroničnu bolest. S druge strane, na jesen očekujemo nove vakcine koje će biti prilagođene novim 

sojevima, ali za sada je važno da se uredno vakcinišu ovi koji su u riziku i da se čuvaju - ističe profesor 

Tiodorović. 

Bekić: Može se očekivati i do 4.000 novoobolelih dnevno 

Već sledeće nedelje može se očekivati oko 4.000 novoobolelih od kovida na dnevnom nivou, izjavio je 

član Kriznog štaba i direktor Doma zdravlja Savski venac Zoran Bekić. On je za RTS naveo da se povećava 

broj obolelih na dnevnom nivou, kako među odraslim, tako i među decom. 

- Početkom juna smo imali 300 inficiranih pacijenata dnevno, a sada je taj broj negde oko 2.500 i više. 

Svake nedelje se uveća broj zaraženih pacijenata 50 odsto - rekao je Bekić. 

Kako je pojasnio, u junu je bilo jedno do dvoje novoobolele dece nedeljno, a sada tprilike dvoje ili troje 

dnevno, u petak je bilo četvoro dece. Takođe je naveo da sada ima oko 200 hospitalizovanih pacijenata, 

ali da je svaki dan povećan broj prijema u odnosu na otpuste, te da ćemo, kako smatra, u narednih 

nekoliko nedelja možda doći i do četvorocifrenih brojeva za hospitalizovane pacijente. 



 
 

Bekić je naveo da su simptomi povišena temperatura, bol u grlu, kostima, mišićima i kašalj. 

- Možemo da kažemo da poslednjih dana viđamo nešto teže kliničke slike sa povišenom telesnom 

temperaturom - istakao je Bekić. 

 

 

POŽAR U KBC "DRAGIŠA MIŠOVIĆ" Vatra se pojavila na odeljenju hirurgije, ubrzo lokalizovana 

U Kliničko-bolničkom centru "Dr Dragiša Mišović" u Beogradu jutros je izbio požar u kojem nije bilo 

povređenih, rečeno je Tanjugu u MUP-u. 

Kako navode, dojava da se nešto dešava na hirurgiji u toj bolnici stigla je 07.14 sati. 

"Požar je lokalizovan u 08.03, a povređenih nema", naveli su u MUP-u. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Drama na infektivnoj klinici u Beogradu: Povređena medicinska sestra, mladić razbio staklo na šalteru  

Medicinska sestra J. Z. (40) povređena je noćas na Klinici za infektivne i tropske bolesti, a sve se desilo 

kada je jedan muškarac razbio staklo na prijemnom šalteru. 

U toku noći je, naime, muška osoba razbila staklo na prijemnom šalteru Infektivne klinike i udaljilo se u 

nepoznatom pravcu. Sestra je tom prilikom dobila rasekotine ruku. 

Zbrinuta je Urgetnom cnetru. 

Brzom intervencijom policija je uspela da indetifikuje izvršioca i privede I.N. (24) protiv koga će biti 

podneta krivična prijava, piše Telegraf. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ministarstvo zdravlja prihvatilo predlog rešenja iznetog na javnom skupu APEL ZA ŽIVOT  

Ministarstvo zdravlja prihvatilo je predlog rešenja o privremenom premošćavanju pravne praznine u 

Zakonu o presađivanju ljudskih organa. Ovo privremeno rešenje bi se koristilo do popunjavanja pravne 

praznine Zakona, navodi se u saopštenju Saveza organizacija bubrežnih invalida Republike Srbije 

(SOBIRS), Udruženja transplantiranih Vojvodine - Pantransplant i Udruženja transplantiranih i pacijenata 

na listi čekanja “Donorstvo je herojstvo. 

Naime, nakon sastanka sa ministrom, postignut je dogovor i načinjen korak ka nastavku procesa 

kadaveričnih transplantacija, čime je u prihvaćen predlog rešenja iznetog na javnom skupu "Apel za 

život". 

Rešenjem se predlaže precizan postupak poštovanja volje umrlog davaoca, na način kojim se ničiji 

interesi ne ugrožavaju – ni volja davaoca, ni želje srodnika, ni potreba primaoca, i omogućio bi se 

nastavak kadaveričnih transplantacija (sa preminulog donora). 

- Privremenim rešenjem nikako ne nastojimo da predvidimo kakvo će biti zakonsko rešenje, već samo da 

olakšamo situaciju do usvajanja izmena Zakona – i za primaoce, i za transplantacione timove, i za sve 

ostale učesnike u postupku transplantacije. Član 23. pomenutog Zakona o presađivanju ljudskih organa 

proglašen neustavnim u maju 2021, predviđao je da je svaki građanin potencijalni donor organa, osim 

ako se za života ne izjasni drugačije. Ustavni sud ostavio je rok inicijatoru zakona, Upravi za biomedicinu, 

da sporni član koriguje kako bi se izbegla svaka mogućnost zloupotrebe, tako da se preciznije definiše da 

će se porodice uvek pitati za saglasnost, navodi se u saopštenju Saveza organizacija bubrežnih invalida 

Republike Srbije (SOBIRS), Udruženja transplantiranih Vojvodine - Pantransplant i Udruženja 

transplantiranih i pacijenata na listi čekanja “Donorstvo je herojstvo 



 
 

Kako podsećaju, od početka godine u Srbiji nije urađena nijedna kadaverična transplantacija, dok je 

poslednji put saglasnost porodice za doniranje organa zatražena u oktobru 2021. godine. Istovremeno, 

na listi čekanja na transplantaciju nalazi se 2.000 ljudi. „Savez organizacija bubrežnih invalida Republike 

Srbije“ (SOBIRS), Udruženja transplantiranih Vojvodine – „Pan transplant“ i Udruženje transplantiranih i 

pacijenata na listi čekanja “Donorstvo je herojstvo”, organizovali su 4.7.2022. protest apel ZA ŽIVOT 

pozivajući nadležne da preduzmu hitne korake u vezi sa nastavkom kadaveričnih transplantacija i 

predložili Ministarstvu zdravlja privremeno rešenje situacije. 

- Drago nam je što je Ministarstvo zdravlja imalo sluha i prihvatilo predlog uz pomoć kog će 

transplantacije nastaviti da se rade. Ovo je jasan znak i svetlo na kraju tunela, za svih 2.000 pacijenata 

koji su punih 9 meseci očajni, s obzirom da su transplantacije bile potpuno obustavljene, a da je 

prethodne godine broj urađenih bio jednocifren. Sve naše oči i oči naših porodica su uperene u ovom 

trenutku u koordinatore za darivanje, koji će verujemo u svakom trenutku, kada se steknu medicinski 

uslovi pitati porodice potencijalnih donora za saglasnost, jer je svaka propuštena prilika je propuštena 

šansa za spašavanje života ljudi sa liste, navodi se u saopštenju. 

Ovom prilikom želimo još i da podsetimo na pozitivan rezultat svih naših dosadašnjih napora i inicijativa, 

a to je ponovno pokretanje transplantacije bubrega sa živih donora u KC Vojvodina, KC Niš, VMA i UKCS. 

 

 

Pokretni mamograf u Kragujevcu: Termini u julu popunjeni, prijavilo se 500 žena 

Za pregled dojke na pokretnom mamografu za nedelju dana prijavilo se 500 žena, pa su termini u julu 

popunjeni, rečeno je za agenciju Beta u Domu zdravlja. 

Na inicijativu Saveta za zdravlje Grada Kragujevca i Instituta za javno zdravlje Srbije – Batut, od 

ponedeljka, 18. jula, biće postavljen prvi pokretni mamograf u krugu Univerzitetskog kliničkog centra. 



 
 

U prethodne dve godine, zbog epidemiološke situacije, nije radio jedini mamograf Doma zdravlja 

Kragujevac u zgradi „ATD“. 

Pokretni mamograf će raditi svakog dana od 9.00 do 19.00. 

Pregledi se zakazuju pozivanjem broja telefona 034-505-800 i 034-505-825. 

Maksimalno dnevno moći će da se obavi 50-60 zakazanih pregleda žena. 

Na pregled je potrebno poneti zdravstvenu karticu ili ličnu kartu. 

 


